

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : YB PUAN NURUL IZZAH BINTI ANWAR
[PERMATANG PAUH]**

TARIKH : 20 SEPTEMBER 2021 (ISNIN)

SOALAN

**Puan Nurul Izzah binti Anwar [Permatang Pauh] minta MENTERI
PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT
menyatakan :-**

- (a) Komitmen Kementerian memanjangkan bantuan pengudaraan, penapis HEPA dan saringan COVID-19 kepada pusat penjagaan warga emas, taska dan pusat penjagaan kanak-kanak; dan
- (b) Pelan Kementerian untuk memudahkan urusan pengendalian sokongan dan pembelajaran kanak-kanak kelainan upaya secara on-site, sebagaimana dilaksanakan di Singapura

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

- (a) Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KPWK) menerusi Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) sentiasa menitikberatkan keselamatan kumpulan sasar Jabatan terutamanya di TASKA dan pusat jagaan warga emas yang berdaftar di JKM dengan menguatkuasakan Akta Pusat Jagaan 1993 dan Peraturan-Peraturan Pusat Jagaan 1994.

JKM melalui Pegawai DiBeri Kuasa memantau Pusat Jagaan berdaftar bagi memastikan kebajikan, kesihatan, keselamatan dan kesejahteraan penghuni terjamin. Pusat Jagaan yang berdaftar akan sentiasa menerima khidmat nasihat daripada JKM dan agensi teknikal.

Prosedur operasi standard (SOP) yang digunakan oleh JKM untuk memastikan keselamatan kanak-kanak yang ditempatkan di Pusat Jagaan kanak-kanak dalam keadaan selamat dan sejahtera adalah berdasarkan kepada Peraturan-Peraturan Pusat Jagaan 1994 dan Garis Panduan Pencegahan Penularan Jangkitan Penyakit COVID-19 di Pusat Jagaan Berdaftar (Berkediaman dan Harian).

Tuan Yang di-Pertua,

Bagi perkhidmatan TASKA dan Pusat Jagaan beberapa inisiatif telah diambil antaranya:

- i. Pada 28 Mei 2021 dan 13 Julai 2021, Kementerian ini telah menghantar surat permohonan yang mengandungi senarai 8074 pengasuh dan petugas di TASKA kepada Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi (MOSTI) agar memberi keutamaan mendapatkan suntikan vaksin COVID-19. Ini bertujuan untuk memastikan semua pengasuh dan petugas yang terlibat dengan penjagaan kanak-kanak dilindungi dan mewujudkan persekitaran yang selamat untuk kanak-kanak;

- ii. Kementerian melalui Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) juga telah membangunkan Garis Panduan Pencegahan Penularan COVID-19 bagi Keselamatan Warga TASKA yang diluluskan oleh Majlis Keselamatan Negara (MKN) pada 1 Jun 2020. Garis panduan ini bertujuan memastikan penularan jangkitan penyakit COVID-19 dapat dicegah di TASKA, pengoperasian TASKA dapat dikendalikan dengan baik, dan bagi memastikan pengusaha dan pengendali TASKA bertanggungjawab menjaga kebajikan dan kesejahteraan kanak – kanak pada setiap masa.
- iii. Kerajaan juga melalui Pelan Jana Semula Ekonomi Negara (PENJANA) pada 5 Jun 2020 telah memperuntukkan sebanyak RM35 juta kepada hampir 4000 pengusaha TASKA. Pemberian bantuan khas ini adalah untuk meringankan beban pengurusan TASKA dalam mematuhi Panduan Pencegahan (SOP) Penularan COVID-19 yang dikeluarkan oleh pihak Majlis Keselamatan Negara (MKN). Antara kos operasi yang perlu ditanggung oleh pihak TASKA seperti disinfeksi/nyahkuman TASKA, peralatan penyukat suhu badan, bahan sanitasi, pelitup mulut dan hidung.
- iv. Sebagai tambahan daripada PENJANA Kerajaan sekali lagi mengumumkan Pakej Perlindungan Rakyat dan Pemulihan Ekonomi (PEMULIH) pada 28 Jun 2021 sebanyak RM13.28 juta bagi tujuan yang sama.
- v. Bagi menampung kos penjagaan kesihatan penghuni pusat jagaan yang dikendalikan oleh Pertubuhan Sukarela Kebajikan (PSK), Kerajaan pada 27 Mac 2020 telah mengumumkan peruntukan sebanyak 20 juta dalam Pakej Rangsangan Ekonomi Prihatin (PRIHATIN). Peralatan kesihatan yang disediakan di bawah peruntukan ini sebagaimana yang telah ditetapkan untuk keperluan TASKA. Sebanyak 1,529 PSK telah mendapat manfaat daripada peruntukan ini.

- b) Konvensyen mengenai Hak OKU (CRPD) menerusi Artikel 24 menyatakan bahawa OKU tidak dikecualikan daripada sistem pendidikan umum atas dasar ketidakupayaan. Kerajaan sentiasa berusaha untuk memastikan program pemulihan dan pembelajaran bagi OKU dapat dilaksanakan dengan baik dan berterusan walaupun semasa negara berhadapan dengan ancaman pandemik COVID-19.

Bagi tujuan memudahkan urusan pengendalian sokongan dan pembelajaran kanak-kanak OKU secara *on-site*, JKM telah mengeluarkan Garis Panduan Pencegahan Dan Kawalan Jangkitan COVID-19 Di Pusat Pemulihan Dalam Komuniti pada 12 Ogos 2020. Garis panduan ini terpakai kepada 563 buah PDK dan turut disarankan untuk digunapakai oleh semua Badan-badan Bukan Kerajaan (NGO) atau Pertubuhan Sukarela Kebajikan (PSK) yang berdaftar dengan JKM khususnya menjalankan perkhidmatan intervensi awal dan pemulihan orang kurang upaya (OKU).

Antara ketetapan dan langkah-langkah yang telah dinyatakan dalam Garis Panduan adalah merangkumi langkah:

- i. sebelum memulakan operasi dan semasa beroperasi;
- ii. amalan pencegahan dan kawalan semasa menghantar pelatih OKU di PDK yang perlu dipatuhi oleh penyelia, petugas serta ibu bapa sebelum menghantar, semasa ketibaan dan semasa menjemput pelatih OKU di PDK; dan
- iii. tindakan yang perlu dilakukan jika bergejala semasa berada di PDK dan sekiranya terdapat Ahli Jawatankuasa/ penyelia/ petugas dalam PDK disahkan positif COVID-19.

Bagi pelatih yang tidak dapat hadir ke PDK atas kekangan kurang upaya teruk, mereka akan diberi pemulihan di rumah melalui lawatan petugas mengikut jadual yang ditetapkan sekurang-

SOALAN NO. : 54

kurangnya sehari seminggu dan mematuhi SOP yang ditetapkan. Sebagai langkah keselamatan tambahan, PDK yang berada di Zon Hijau dan bersedia serta mematuhi SOP sahaja yang dibenarkan beroperasi sepanjang tempoh menghadapi pandemik COVID-19.

Selain itu, Kementerian Pendidikan Malaysia (KPM) juga telah mengeluarkan Garis Panduan Pengurusan dan Pengoperasian Sekolah Dalam Norma Baharu yang dikemas kini dari semasa ke semasa. Melalui Garis Panduan ini, KPM juga memfokuskan kepada panduan pengurusan bagi Murid Berkeperluan Khas (MBK) untuk memudahkan pengurusan MBK sama ada di Sekolah Pendidikan Khas, Program Pendidikan Khas Integrasi atau Program Pendidikan Inklusif. Panduan ini merangkumi pengurusan MBK semasa di sekolah, pengurusan pengajaran dan pembelajaran (PdP) di rumah (PdPR) dan perkhidmatan sokongan pendidikan khas.

Sekian, terima kasih.